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Protokół Nr 37/2021

z posiedzenia Komisji Rolnichva, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim
w dniu 28 lipca 2021r.

W posiedzeniu udział wzięli człoiikowie Komisji wg za%czonej listy obecności oraz
zaproszeni goŚcie:

(

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

Burmistrz - Waldemar Stupałkowski;
Przewodniczący Rady Miejskiej- Franciszek Lesinski;
Powiatowy Lekarz Weterynarii-Magdalena Czerkawska-Tyborska;
Przewodniczący Rady Powiatowej KIR-Stanisław Drogoś;
Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Wsi, KGW i KR -Zdzisław Grzeca;
Prezes Gminnego Związku Kółek i Organizacji Rolniczych-Bogumił Szpojda
Sołtysi i mieszkańcy Gminy Sępólno Krajeńskie;
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa - Jarosław Dera;

Posiedzenie otworzyła Przewodnicz4ca Komisji Pani Lucyna Pająk, która po powitaniu
zebranych zaproponowała następujący jego porządek:

1.

2.

3.

4.

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
Omówienie spraw związanych z ASF;
Uzgodnienie treści projektu apelu Rady Miejskiej do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi;
Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przy?jęto jednogłośnie.

(

Ad.2. Przewodnicz4ca Komisji Pani Pająk głos oddała Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii
Pani Magdalenie Czerkaskiej-Tyborskie, która na wstępie poinformowała, że na przełomie
sierpnia i września Izby Rolnicze będą organizowały szkolenie dot.ASF na, które zostaną
zaproszeni Powiatowy Lekarz Weterynarii, hodowcy trzody chlewnej, organizacje rolnicze
sołtysi i inni zainteresowani.
Przedstawiła dane Wojewódzkiego Inspektora Weterynaryjnego na dzień 15 czerwca 2021r.
uzupełnione o dane do dnia 26.07.2021r. Zostały omówione nowe obowiązki, które swoim
zarządzeniem na polskich rolników nałożyła Komisja Europej ska w związku z epidemią, która
się rozprzestrzenia.

Skutki stwierdzenia choroby są dla rolników katastrofalne, w promieniu 3 km od stwierdzenia
ogniska choroby z urzędu wybija się wszystkie świnie. Jedyną metodą do walki z ASF jest
stosowanie zasad tz. bioasekuracji. W/g nowych przepisów na gospodarstwa mają być
nałożone wymagania tj. ogrodzenia i posiadanie planu zabezpieczenia biologicznego oraz
podział na strefy czystą i brudną, przebieralnie i prysznice dla osób mających kontakt ze
zwierzętami. Rolnicy stwierdzili, że koszty jakie za so% ciągną proponowane zmiany są
ogromne i małe gospodarstwa nie będą w stanie temu podołać. Stwierdzono, że główną
przyczyny rozpowszechniania się ASF są dziki a raczej ich nadmiar i jedynie likwidacja
poprilacji dzików do maksimum może zapobiec tej chorobie.
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-Tadeusz Pieczywek Sołtys Sołectwa Wilkowo i jednocześnie Przewodniczący Komitetu
Protestacyjnego Rolników twierdzi, że głównym wektorem przenoszenia ASF są dziki więc
tylko zwiększenie odstrzałów może coś zmienić a Koła Łowieckie zaniżają pogłowie dzików
w swoich obwodacli- zdarza się tak, że liczba odstrzeloiiych dzików jest większa od podaiiego
stanu.

-Rafał Adamczak hodowca trzody ze Świdwia mówi, że nic iiie da wybicie świń jak w obrębie
gospodarstw znajdują się dziki, jedynie zwiększenie odstrzałów dzików może zapobiegać
rozprzestrzenianiu się choroby.
-Patryk Prekop- rolnik z Wilkowa stwierdził, że chyba chodzi o upadek małycli, rodzinnych
gospodarstw, których nie %dzie stać na dokonanie wymaganych zmian.
-Pan Stanisław Drogoś- prezes powiatowy KPIR stwierdził, że największym problemem są
(środki Hodowli Zarodowej prowadzone przez nadleśnictwa, nikt nie wie ile dzików one mają
na stanie. Jedynym rozsądnym wyjściem z tej sytuacji jest zwiększenie odstrzału.
-Pan Pieczywek zwrócił się z prośbą do przedstawicieli Izb Rolniczych by przed
zaopiniowaniem planów odstrzałów dzików przeanalizować stan dzików i liczbę odstrzałów-
nie akceptować w przypadku niskicli planów odstrzałów.

Burzliwa dyskusja wszystkich zebranych doprowadziła do tego aby skierować wniosek do:
-Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w , któiym komisja domaga się zwiększenia liczby

dzików przeznaczonych do odstrzału o 1 00% , w tym loch o 50%.
-Starostwa Powiatowego w Sępólnie Kraj eńskim o analizę odstrzałów i stanu populacji dzików
na terenie kół łowieckich, które znajdują się na terenie powiatu.

(

Ad.3 Członkowie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska oraz przedstawiciele
organizacji rolniczych przeanalizowali treść projektu Apelu Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi, który po naniesionych zmianach został
przez wszystkich zebranych zaakceptowany ( (projekt apelu stanowi za%cznik do protokołu).

Ad.4. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

-Wniosek do Wojewody Kujawsko Pomorskiego o zwiększenie odstrzału dzików.
-Wniosek do Starostwa Powiatowego o przeprowadzenie analizy stanu i odstrzałów dzików. (

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca zakończyła posiedzenie.

Przewodnicząca Komisji
Lucyna Pająk

protokołowa{a:
Wanda śro&cka
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